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Protokół nr 08/01/2006 
Z nadzwyczajnego posiedzenia Komisji Doraźnej do Prac 
nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym Miasta Gdańska 

w dniu 11 lipca 2006 roku o godz. 8.30 
w sali 002 

Nowego Ratusza w Gdańsku, przy ul. Wały 
Jagiellońskie 1. 

Obecni: wg załączonych list obecności. 

Wiceprzewodniczący  komisji  Kazimierz  Koralewski  przewodniczył  obradom, 
otworzył  posiedzenie  i  powitał  przybyłych  na  posiedzenie  komisji  gości  oraz 
radnych, a następnie przedstawił  następujący porządek obrad: 

1.  Zaopiniowanie  pr ojektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Planu 
Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2006 – 2010 – druk 
Nr 1943. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

2.  Sprawy wniesione, wolne wnioski. 

Następnie  zapytał,  czy  są  jakieś uwagi  do proponowanego porządku 
obrad komisji. 
Uwag nie było. 

Porządek przyjęty został jednogłośnie – 5 głosami za. 

PUNKT 1 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany  Planu 
Inwestycyjnego Miasta Gdańska na  lata 2006 – 2010 – druk 
Nr 1943 

Kazimierz Koralewski – Wiceprzewodniczący komisji 
Poprosił przedstawicieli Prezydenta Miasta o przedstawienie projektu uchwały.
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Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydział Programów Rozwojowych 
Zreferował  projekt  uchwały  zawarty  w  druku  nr  1943.  Powiedział  między 
innymi  o  wynikach  przetargu  na  „Gdański  Projekt  Komunikacji  Miejskiej”  i 
przedstawił  komisji  dodatkowe  materiały  na  ten  temat,  które  stanowią 
ZAŁĄCZNIK NR 1 do protokołu. 
Podkreślił również, że w wyniku tych przeprowadzonych przetargów, a było ich 
17,  nastąpiło  zwiększenie  kosztów  o  39  mln  169  tys.  zł.  na  niektórych 
przetargach  było  to  zwiększenie  rzędu  około  1mln  zł,  natomiast  na  przetargu 
dotyczącym czterech zadań skrzyżowań na Przymorzu to 8 mln zł  i największą 
kwotą jest budowa linii tramwajowej na Chełm, bo jest to zwiększenie kosztów 
o 16 mln zł. 
Przypomniał  historię  przetargu  dotyczącego  linii  tramwajowej  na  Chełm. 
Podkreślił, że pierwszy przetarg został unieważniony z powodu zbyt wysokich 
kwot,  które  zostały  podane  przez  oferentów.  Było  dwóch  oferentów.  Oferent 
proponujący niższą kwotę został wyłączony z przetargu z przyczyn formalnych i 
proponował wtedy około 40 mln zł, przy zakładanych 49 mln zł. Drugi oferował 
67 mln zł. Druga oferta była odrzucona, ponieważ kwota była zbyt wysoka. 
Ogłoszony  został  drugi  przetarg,  do  którego  stanął  jeden  oferent,  było  to 
konsorcjum  dwóch,  które  startowały  do  pierwszego  przetargu,  jako 
kontrkandydaci. Oferta była na kwotę 60 mln zł. Z kwoty około 51 mln zł, którą 
wyliczyli  projektanci  na  podstawie  programów  funkcjonalno  –  użytkowych 
została kwota około 60 mln zł. 
Przetarg  nie może  być  rozstrzygnąć,  ponieważ  zawarte  pełnomocnictwach  i w 
limitach środki nie pozwalają podpisać umowy. W tym momencie niezbędne są 
zmiany  w  Wieloletnim  Planie  Inwestycyjnym,  jeżeli  ma  być  podpisany  ten 
kontrakt  i  co  za  tym  idzie  niezbędne  są  zmiany  w  załącznikach  do  budżetu 
gminy. Zmiany dotyczą roku 2007 i 2008, ponieważ płatności będą następowały 
w tych latach i nie dotyczą bieżącego budżetu gminy. Z  tego względu potrzebna 
jest akceptacja Rady Miasta na ewentualne zwiększenie kosztów tego projektu. 

Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta Miasta 
oraz 
Janusz Łagowski DRMG 
Uzupełnili wypowiedź pana dyrektora podkreślając, że jest szansa, żeby połowę 
tego  wzrostu  środków  pozyskać  ze  środków  unijnych,  ale  na  dzień  dzisiejszy 
brak  jest  100%  gwarancji  na  to,  więc  do  tego  czasu  trzeba  je  w  całości 
zabezpieczyć w budżecie. 

Janusz Łagowski DRMG 
Uzasadnił dokładnie skąd wziął się ten wzrost kosztów związany z projektem. 
Powiedział między innymi, że najważniejszą przyczyna leży w tym, że studium 
wykonalności  robione  było  w  wstępnej  wersji  w  roku  2003,  a  szczególnie  w
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latach 2004  2005 nastąpił bardzo duży wzrost cen podstawowych surowców i 
materiałów, w tym wyrobów stalowych. 

Kazimierz Koralewski – Wiceprzewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 

Tadeusz Mękal – członek komisji 
Zapytał, skąd miasto będzie miało środki na ten cel? 

Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta Miasta 
Odpowiedział, że źródłem finansowania jest główne budżetowe, przez co trzeba 
dokonać korekty. 

Tadeusz Mękal – członek komisji 
Zapytał,  czy  nie  dobrze  by  było  zastanowić  się  nad  kosztorysami  projektów, 
mając na uwadze takie wzrosty cen? 

Marcin Szpak – Zastępca Prezydenta Miasta 
Podkreślił,  że w  projektach  drogowych mieszczono  się w kosztorysach,  ale w 
projektach, w których wykorzystuje się dużo stali, jak np. przebudowa wiaduktu 
Braci Lewoniewskich, tam też był wzrost cen o 20%, wzrost kosztów oraz cen 
stali są trudne do przewidzenia. 

Janusz Łagowski DRMG 
Dodał, że ogromne znaczenie miał jeszcze jeden element. Przede wszystkim to, 
że  w  przetargu  obecne  konsorcjum,  to  kilku  wykonawców  z  niego  są  spoza 
Gdańska, to znaczy z Poznania i Krakowa, w związku z czym dochodzą koszty 
pracy poza miejscem funkcjonowania firm. 

Janusz Kasprowicz – członek komisji 
Dopytał o sposoby finansowania. 

Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydział Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, że pierwszym krokiem będzie zwiększenie kredytu, nie ruszając 
zadań,  które  są w WPI.  Jeżeli  nie  uda  się  pójść  tą  drogą,  z  różnych przyczyn 
finansowych,  ekonomicznych,  to  będzie  trzeba  szukać  innego  rozwiązania  w 
zadaniach, a może to się odbić między innymi na zadaniach oświatowych. 

Po krótkiej dyskusji, 
Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydział Programów Rozwojowych 
Podkreślił  również,  że  dopiero  pod  koniec  roku  będzie  możliwość  pełnego 
określenia skali wszystkich podwyżek, skalę tego, co stało się na rynku. Miasto
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zakładało te rzeczy, ale nie było wyobrażenia, że będą to tak drastyczne zmiany 
i akurat w tych projektach. 

Małgor zata Chmiel – członek komisji 
Zgłosiła, w kwestii formalnej uwagę, że właśnie zaczyna się sesja Rady. 

Kazimierz Koralewski – Wiceprzewodniczący komisji 
Oddał jeszcze głos panu radnemu Łęczkowskiemu. 

Władysław Łęczkowski – członek komisji 
Zgłosił    dwa  pytania.  Po  pierwsze,  jeśli  firmy  wygrywające  przetargi  i 
zdobywające kontrakty biorą na siebie odpowiedzialność za kupno materiałów, 
to  czy    nie  mogłyby  skorzystać  z  ofert  sprzedaży  stali  i  tym  podobnych 
surowców  tak,  jak  to    się  robi  w  przemyśle  okrętowym.  Na  przykład,  jeśli 
nadzoruje  to  ZKM,  to  powinno  się  zastanowić,  czy  nie  warto  podpisywać 
kontraktów  na  dostawę  stali  na  przełomie  roku,  np.  październik,  listopad,  z 
dostawą materiału półroczną, gdzie na pewno uniknięto by zwyżek cen. 
Drugie  pytanie  dotyczyło  kontraktu  nr  3  –  Skrzyżowanie  ulic  Pomorska  – 
Chłopska.  Zapytał,  czy  w  tym  jednym  kontrakcie  uwzględniono  te  wszystkie 
skrzyżowania: Chłopska – Obrońców wybrzeża, Chłopska – Jagiellońska, Pętla 
tramwajowa Zaspa? 

Janusz Łagowski DRMG 
Potwierdził, że kontrakt nr 3 obejmuje te wszystkie zadania, że to wszystko jest 
w jednym kontrakcie. 
Jeśli zaś chodzi o pierwsze pytanie, to powiedział, że jest to nierealne, ponieważ 
na etapie  ogłaszania przetargów  tak precyzyjnej  informacji do zamówienia  nie 
było, a także w sposób istotny zmniejszyło by to zainteresowanie, ponieważ na 
tak  sformułowane  ogłoszenia  wpływały  pojedyncze  oferty.  Taki  sposób 
spowodowałby, że byłaby oferta na stal, ale nie byłoby oferty na wykonawcę. 

Kazimierz Koralewski – Wiceprzewodniczący komisji 
Przewał  dyskusję,  podkreślając,  że  rzeczywiście  pan  radny  wszedł  tu  w 
szczegóły. Powiedział  także, że gdy patrzy się na te zwyżki kosztów, to należy 
sobie zdawać sprawę z tego, że kontrahenci wiedzą o tym, że są ścisłe terminy, 
których należy zachować i będą to próbowali to „wygrać dla siebie”. 
Zauważył, że jeżeli rzeczywiście grożą miastu takie zwyżki, to trzeba na pewno 
uzyskać  założoną  jakość  tej  pracy.  Jako  przykład  podał  skrzyżowanie  ulic 
Grunwaldzka  –  Pomorska.  Powiedział,  że  z  jego  punktu widzenia,  przejeżdża 
się gorzej niż przed remontem.
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Janusz Łagowski DRMG 
Powiedział, że bardzo słusznie zauważył pan Przewodniczący, bo tam z układu 
niwelety wynika pewne przegięcie, jest to w projekcie i jest to nieuniknione z 
punktu widzenia ukształtowania, żeby zbyt nie skalować zakresu przebudowy. 
Także nie jest tam nierówność lecz przegięcie niweletu. 

Kazimierz Koralewski – Wiceprzewodniczący komisji 
Podziękował za odpowiedź i zamknął dyskusję. 

Przystąpiono do głosowania. 

Komisja  Doraźna  do  Prac  nad  Wieloletnim  Planem 
Inwestycyjnym  Miasta  Gdańska  Rady  Miasta  Gdańska  na 
posiedzeniu  nadzwyczajnym  w  dniu  11  lipca  2006  roku 
rozpatrzyła  projekt  uchwały  w  sprawie    zmiany  Planu 
Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2006 – 2010 – druk Nr 
1943. 

Po wnikliwej analizie i dyskusji,  Komisja   5 głosami  za,  przy 1 
wstrzymującym się – powyższy projekt zaopiniowała pozytywnie 

PUNKT 2 

Sprawy wniesione, wolne wnioski. 

Tadeusz Mękal – członek komisji 
Zapytał,  ja  ma  zamiar  pracować  komisja  w  okresie  wakacji  i  kiedy  będzie 
najbliższe posiedzenie? 

Kazimierz Koralewski – Wiceprzewodniczący komisji 
Ze względu na okres wakacyjny, zaproponował, żeby posiedzenie odbyło się na 
początku września. 

Marek Bumblis – Przewodniczący komisji 
Przedstawił korespondencję, która wpłynęła do komisji. 
Jako  pierwsze  przedstawił  Stanowisko  Wojewódzkiej  Komisji  Dialogu 
Społecznego  w  Gdańsku  w  sprawie  sytuacji  branży  bursztynnictwa  w 
województwie pomorskim.
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Podkreślił również, że komisja nie jest stroną w tej sprawie i zaproponował, aby 
stanowisko w tej sprawie zajął pan Prezydent Miasta Gdańska. 

Ten wniosek poddany został pod głosowanie. 

Komisja  Doraźna  do  prac  nad  Wieloletnim  Planem  Inwestycyjnym 
Miasta Gdańska Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 11 lipca 
2006  roku  zapoznała  się  z  opinią  Wojewódzkiej  Komisji  Dialogu 
Społecznego  w  sprawie  sytuacji  branży  bursztynnictwa  w 
województwie pomorskim. 

Komisja  wnioskuje  o  przedstawienie  stanowiska  Pana  Prezydenta 
Miasta Gdańska w tej sprawie. 

Wniosek przyjęto jednogłośnie   5 głosami za. 

Kazimierz Koralewski – Wiceprzewodniczący komisji 
Przedstawił następne pismo, które wpłynęło do komisji. 
Pismo  zostało  skierowane  z  Komisji  Edukacji  z  prośbą  o    opinię  dotyczącą 
przeanalizowania  sfinansowania  dwóch  typów  prac  remontowych  w  Zespole 
Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego nr 20 w Gdańsku. 
Powiedział,  że  trudno  jest  w  tej  chwili  odnieść  się  do  tego,  w  związku  z 
powyższym,  żeby  komisja  mogła  zająć  w  tej  sprawie  stanowisko,  proponuję, 
aby przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii Prezydenta Miasta. 

Wniosek poddany został pod głosowanie. 

Komisja  Doraźna  do  prac  nad  Wieloletnim  Planem  Inwestycyjnym 
Miasta Gdańska Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 11 lipca 
2006  roku  zapoznała  się  z  pismem  Zespołu  Kształcenia 
Podstawowego  i  Gimnazjalnego  Nr  20,  skierowanego  z  Komisji 
Edukacji  Rady  Miasta  Gdańska,  a  dotyczącego  przeanalizowania 
sfinansowania dwóch typów prac remontowych. 

Komisja  wnioskuje  o  przedstawienie  stanowiska  Pana  Prezydenta 
Miasta Gdańska w tej sprawie. 
Wniosek przyjęto jednogłośnie   5 głosami za.
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Kazimierz Koralewski – Wiceprzewodniczący komisji 
Poinformował,  że  wpłynęły  także  dwa  pisma  Gdańskiego  Ośrodka  Kultury 
Fizycznej w sprawie poparcia dwóch wniosków dotyczących: 
  sfinansowania  zakupu  systemu  nawadniania  płyty  trawiastej  boiska  przy  ul. 
Grunwaldzkiej 244; 
 wprowadzenia do WPI na  lata 20072011 wykonania modernizacji  istniejącej 
bieżni  LA  na  stadionie  przy  ul.  Grunwaldzkiej  244  oraz  budowy  boiska 
piłkarskiego  ze  sztuczną murawą, w  ramach przedsięwzięcia  „Centrum Sportu 
Młodzieżowego”  (program  operacyjny  „Sportowy  Gdańsk”  ujęty  w  Strategii 
Rozwoju Miasta Gdańska do 2015 roku, jako przedsięwzięcie nr 6.7). 

Zapytał  przedstawicieli,  czy  jest  to  właściwy  moment,  aby  rozpatrywać  tą 
prośbę? 

Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydział Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, że ten wniosek został już ujęty i wpłynął zgodnie z procedurą do 
końca  kwietnia.  W  tej  chwili  te  wnioski  są  analizowane,  są  na  etapie 
programowania. 

Kazimierz Koralewski – Wiceprzewodniczący komisji 
Wobec informacji od pana Rudzińskiego, zaproponował, aby tą sprawą komisja 
zajęła  się  na  najbliższym  posiedzeniu,  czyli  we  wrześniu,  przy  okazji 
procedowania innych wniosków, które wpłyną. 

Komisja zajmie stanowisko w tej sprawie we wrześniu. 

Poddano to pod głosowanie. 

W wyniku głosowania –  jednogłośnie 5 głosami za, komisja postanowiła zając 
stanowisko w tej sprawie we wrześniu. 

Więcej spraw nie było, więc 
Kazimierz Koralewski – Wiceprzewodniczący komisji 
Zamknął posiedzenie komisji. 

Protokolant 

Katarzyna Kosatka  Przewodniczący 

Marek Bumblis


